

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DR. MASZLEE BIN MALIK
[SIMPANG RENGAM]**

TARIKH : 19 NOVEMBER 2020 (KHAMIS)

SOALAN

Minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan hala tuju industri perbukuan di Malaysia serta sama ada wujud usaha sama dengan Kementerian Pengajian Tinggi, Kementerian Pelancongan, Seni dan Budaya dan Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi untuk meningkatkan penerbitan bermutu oleh para karyawan, ahli akademik dan penulis tanah air.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) melalui Dewan Bahasa dan Pustaka (DBP), Institut Terjemahan dan Buku Malaysia (ITBM) serta Majlis Buku Kebangsaan Malaysia (MBKM) sentiasa memastikan hala tuju industri perbukuan relevan dan sesuai dengan perkembangan semasa seiring dengan kemajuan teknologi terkini.

Dalam hal ini, KPM sedang meneliti, mengkaji dan melaksanakan semakan semula Dasar Buku Negara (DBN). Antara strategi yang dikenal pasti, termasuklah meningkatkan ekonomi perbukuan dengan penggunaan teknologi perkongsian pintar. Usaha ini turut disokong oleh Pelan Tindakan Industri Perbukuan Negara, yang antaranya meningkatkan tadbir urus agensi yang terlibat dan jaringan hubungan dalam kalangan penggiat industri.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, DBP dan ITBM sentiasa menawarkan khidmat dan kerjasama penerbitan dengan mana-mana pihak bagi meningkatkan penerbitan bermutu oleh para karyawan, ahli akademik dan penulis tanah air. Tumpuan diberikan kepada usaha meningkatkan bakat, kemahiran dan kepakaran mereka yang terlibat dalam ekosistem industri ini agar selari dengan perilaku pembaca yang semakin beralih dan cenderung kepada pembacaan digital.

DBP giat menerbitkan judul baharu dalam bentuk bercetak dan digital pada setiap tahun yang meliputi pelbagai bidang. Judul-judul ini dihasilkan dengan kerjasama institusi pengajian tinggi di bawah Kementerian Pengajian Tinggi. Pada tahun 2018 hingga 2020, misalnya, DBP telah bekerjasama dengan 11 buah universiti awam dengan menerbitkan 93 judul dan melibatkan seramai 133 orang penulis.

DBP turut menyokong usaha menyemarakkan kegiatan pelancongan, seni dan budaya yang bersifat Malaysiana seperti penerbitan Siri Sejarah Nusantara yang mengetengahkan sejarah negeri-negeri di Malaysia dan judul berkaitan dengan songket, makyung, busana, budaya dan seni dalam membantu mempromosikan usaha Kementerian Pelancongan,

NO. SOALAN : 27

Seni dan Budaya Malaysia. Berdasarkan data tiga tahun terakhir, terdapat 62 judul diterbitkan dengan melibatkan bidang pelancongan (tujuh judul), kesenian (18 judul) dan budaya (37 judul).

Selain itu, kerjasama penerbitan turut melibatkan agensi awam seperti Agensi Nuklear Malaysia di bawah Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi, Jabatan Perikanan Malaysia (Kementerian Pertanian dan Industri Makanan), Jabatan Pembangunan Kemahiran (Kementerian Sumber Manusia) serta Institut Penyelidikan Perubatan (Kementerian Kesihatan Malaysia). Sehingga kini, terdapat 50 judul telah diterbitkan.

Di samping itu, ITBM juga telah menerbitkan 62 judul termasuk kerjasama dengan pihak universiti dan Kementerian Pelancongan, Seni dan Budaya Malaysia bagi tahun 2019 hingga tahun 2020. Judul ini melibatkan 48 karya asli dan 14 karya terjemahan.

KPM dan agensi terlibat akan terus berusaha memartabatkan industri perbukuan melalui kerjasama erat dengan pelbagai pihak berkaitan bagi menghasilkan karya berkualiti seiring dengan perkembangan dan keperluan semasa.

Sekian, terima kasih.